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کــوتــــاه

  آرمان ملی: رئیس دستگاه 
قوه  شورای عالی  جلسه  در  قضا 
قضائیه اظهار داشت:  باید به صورت 
مردم  تا  کنیم  تلاش  همه جانبه 
در آستانه سال نو از همه جهات 
در آسایش و آرامش باشند و فضا 
آرام باشد و از هر اقدامی که منجر 
به بهتر و مطلوب تر شدن شرایط 
برای مردم می گردد، دریغ نورزیم. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای با اشاره به اقدامات در دست 
اجرای فراجا برای تحکیم امنیت 
شهروندان، گفت: در جلسه ای که 
با سردار رادان فرمانده کل انتظامی 
کشور داشتم تاکید کردم که مردم از 
برخی ناهنجاری ها و جرائم مشهود 
رنج می برند؛ بر همین اساس مقرر 
شد تا نیروی انتظامی اقدامات و 
برنامه هایی را برای تحکیم امنیت 
شهروندان در دستور کار قرار دهد؛ 
در همین جا به تمامی مسئولان 
دادستان های  و  قضائی  ذیربط 
سراسر کشور دستور می دهم تا 
مساعدت های لازم را به فراجا داشته 
باشند؛ همچنین متذکر می شوم 
که نیروی انتظامی نیز در پیشبرد 
برنامه های امنیت افزای خود، کاملًا 
در چارچوب قوانین و ضوابط عمل 
کند و حقوق بزه دیده و بزهکار 
را رعایت گرداند و خدایی ناکرده 
اقدامی صورت نگیرد که با حواشی 
همراه باشد و حقی ناحق شود. 
رئیس قوه قضائیه با تاکید بر اینکه 
موضوع اقتصاد و معیشت مردم، 
موضوع روز و اولویت دار است، بار 
دیگر به تمامی مسئولان ذیربط 
قضائی دستور داد تا با عنایت به 
قرار گرفتن در روزهای پایانی سال و 
برنامه های دولت برای بهبود وضعیت 

معیشتی مردم در این مقطع زمانی، 
نهایت کمک و مساعدت خود را 
به دولت برای کاستن از رنج ها و 
گرفتاری های معیشتی مردم داشته 
باشند. وی با اشاره به دوراندیشی 
مقام معظم رهبری و تاکیدات چند 
سال اخیر معظم له پیرامون ضرورت 
تقویت بنیه اقتصادی و تولیدی 
کشور که در نامگذاری های سال 
از ناحیه ایشان نیز، نمود و تجلی 
دارد، تصریح کرد: همه بخش ها و 
قوا باید دولت را در امر کاهش تورم 
و نقدینگی و کسری بودجه یاری 
رسانند و تلاش کنند با کمک به 
بیشتری  گره گشایی های  دولت، 
را از کار مردم انجام دهند. رئیس 
عدلیه با اشاره به جلسات خود با 
برخی از فعالان اقتصادی و افراد 
دارای ایده و ابتکار در حوزه های 
مختلف، گفت: برخی از این فعالان 
اقتصادی و افراد دارای ایده و ابتکار 

در مراجعاتی که دارند و جلساتی که 
برگزار می کنیم از عدم اجازه فعالیت 
به آنها، گلایه مند هستند و تاکید 
دارند که در این شرایط تحریمی، 
استعداد و قابلیت کار و تقویت توان 
اقتصادی کشور و اشتغال آفرینی را 
دارند اما بعضاً دستگاه های نظارتی 
یا دولتی و بعضاً به تعبیر آنها مافیاها 
و بنگاه های بزرگی که وجود دارند، 
شرایط و مقدمات حذف آنها را 
فراهم می آورند.  اژه ای اظهار کرد: 
من در همین جا تاکید می کنم 
که آغوش قوه قضائیه باز است و 
این فعالان اقتصادی و افراد دارای 
ایده و ابتکار می توانند هر جا که با 
کارشکنی و مانع تراشی بدون وجه 
از ناحیه دستگاه های حکومتی و 
غیره و اصطلاحاً چوب لای چرخ 
گذاشتن مواجه شدند، موضوع را 
به ما اطلاع دهند تا ما با سرعت 
پیگیری های لازم را انجام دهیم؛ 

ما مصمم هستیم تا از فعالیت های 
سالم اقتصادی و سرمایه گذاری ها 
نهایت حمایت و پشتیبانی را به عمل 
آوریم. وی با اشاره به اهمیت مقوله 
مبارزه همه جانبه و مستمر با فساد، 
گفت: مبارزه با فساد، امری ضروری 
و لازم است اما همه به خصوص 
توجه  باید  نظارتی  دستگاه های 
داشته باشند که شیوه و روش های 
مقابله با فساد نیز مقوله بسیار حائز 
اهمیتی است؛ این شیوه و روش ها 
باید از جهات و جنبه های مختلف، 
علمی و کارآمد باشد و اینگونه نباشد 
که در امر خطیر و حتمی مبارزه با 
فساد، نقض غرض صورت گیرد و کار 
به گونه ای پیش رود که زیانش بیش 
از نفعش باشد. قاضی القضات ضمن 
اشاره به عفو اخیری که از ناحیه مقام 
معظم رهبری شامل بخش قابل 
توجهی از محکومان و زندانیان واجد 
شرایط شد، به معاونت قضائی دستور 
داد تا با همکاری مرکز رسانه قوه 
قضائیه و سایر بخش های ذیربط 
زمینه ای را فراهم آورند تا محکومان 
و زندانیان و خانواده های آنها بتوانند 
سؤالات خود را در باب این عفوها 
مطرح کنند و چنانچه خود یا عضو 
زندانی خانواده خود را مشمول 
این عفو می دانند اما به پرونده آنها 
رسیدگی نشده، موضوع را جهت 
پیگیری منتقل کنند. رئیس قوه 
قضائیه خطاب به مسئولان ذی ربط 
قضائی تاکید کرد: در مجموع، روند 
عفوها را به گونه ای پیش ببرید که 
تا نیمه شعبان و ولادت باسعادت 
منجی عالم بشریت حضرت بقیة ا... 
الاعظم )روحی و ارواحنا له الفداء( 
همه آنهایی که مشمول این عفو 
می شوند، تعیین تکلیف شده باشند. 

یــادداشـــت
 دولت جلوی جریان سازی ها را بگیرد 

آلبرت بغازیان
 اقتصاددان

رئیس قوه قضائیه :   

 از هر اقدامی که منجر به
 بهتر شدن شرایط برای مردم شود دریغ نورزیم

 فروش مدارس نیمه کاره خیّرساز 
یک  دروغ بزرگ است

سخنگوی دولت گفت: مدارس نیمه کاره 
خیّرساز با فروش عواید حاصل از طرح مولدسازی 
تکمیل و فعال خواهد شد. علی بهادری جهرمی 
در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: 
» مدارس نیمه کاره خیّرساز با فروش عواید 
حاصل از طرح مولدسازی تکمیل و فعال خواهد 
شد. فروش این مدارس یک  دروغ بزرگ است که 
با جابه جایی فهرست املاک راکد و در فهرست 
فروش با پروژه های عمرانی نیازمند تکمیل از 
محل منابع حاصل از مولدسازی صورت گرفته 

است.«

»صلاح الزواوی« درگذشت
صلاح الزواوی سفیر سابق فلسطین در تهران 
و مقدم السفرای نمایندگی های دیپلماتیک 
در ایران دیروز دارفانی را وداع گفت. سفارت 
فلسطین در تهران در اطلاعیه ای درگذشت 
صلاح الزواوی سفیر سابق فلسطین در تهران 
را تسلیت گفت. بر اساس اطلاعیه سفارت، زمان 
و مکان تشییع سفیر سابق فلسطین در تهران 

متعاقبا اعلام خواهد شد. 

 ابلاغ ۲ قانون مصوب مجلس 
از سوی رئیسی 

۲ قانون مصوب مجلس را  رئیس جمهور 
برای اجرا به وزارتخانه ها و دستگاه های مربوطه 
ابلاغ کرد. سید ابراهیم رئیسی در اجرای اصل 
۱۲۳ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
»قانون اصلاح ماده )۵( قانون بیمه های اجتماعی 
کارگران ساختمانی« را که در جلسه علنی 
روز چهارشنبه ۵ بهمن ۱۴۰۱ مجلس شورای 
اسلامی تصویب و در تاریخ ۱۸ بهمن ۱۴۰۱ 
به تایید شورای نگهبان رسیده است، برای 
اجرا به وزارت کشور، وزارت راه و شهرسازی و 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ابلاغ کرد. 
رئیس جمهور همچنین »قانون اصلاح بند »ب« 
ماده )۳۹( قانون مالیات بر ارزش افزوده« را که 
در جلسه علنی روز چهارشنبه ۵ بهمن  ۱۴۰۱ 
مجلس شورای اسلامی تصویب و در تاریخ ۱۸ 
بهمن ۱۴۰۱ به تایید شورای نگهبان رسیده 
است، برای اجرا به وزارت کشور، سازمان برنامه 
و بودجه کشور و وزارت امور اقتصاد و دارایی 

ابلاغ کرد. 

تذکر نماینده مجلس به دولت 
مجلس  نود  اصل  کمیسیون  نایب رئیس 
شورای اسلامی گفت: قیمت دلار طی مدت 
کوتاهی ۵۰ برابر شده و در دولت سیزدهم ۹۰ 
درصد رشد داشته است. حجت الاسلام حسن 
شجاعی به رئیس جمهور گفت: وضعیت فعلی 
به تنهایی محصول دولت شما نیست که فقط 
شما مورد سرزنش قرار بگیرید اما قیمت دلار 
طی مدت کوتاهی ۵۰ برابر شده و در دولت شما 
قیمت آن ۹۰ درصد رشد داشته است؛ مردم ثابت 
کردند به نظام و رهبری وفادارند اما همین مردم 
از دولت شما و همه دولت های جمهوری اسلامی 
ایران گلایه دارند. مردم خدمات دولت ها را انکار 
نمی کنند اما از مجلس و دولت های فعلی و 
گذشته گلایه دارند. وی ادامه داد: آقای رئیسی 
شما با شعار تغییر به نفع مردم روی کار آمدید اما 
با تغییر، نفعی برای مردم حاصل نمی شود؛ رهبر 
انقلاب فرمودند راه حل ایجاد تحول در حکمرانی 
کشور است. اگر با تغییر، اصلاح و تدابیر عادی 
مشکلات قابل حل بود قاعدتاً در طول سال های 
اخیر و توسط دولت های مختلف مشکلات حل 
می شد و ما شاهد وضعیت فعلی نبودیم پس 
برای تحول فکری کنید که مدیران در دولت 
شما مدیران تحولی نیستند و شرایط امروز جز با 

تحول به نفع مردم تغییر نمی کند. 

علت صدای مهیب درسنندج
معاون فرماندار سنندج امحای مهمات تاریخ 
گذشته را عامل صدای مهیب در سنندج اعلام 
کرد. عبدالعلی اسفندیاری،  امحای مهمات 
مستعمل در پادگان لشکر ۲۸ پیاده کردستان، 
عامل ایجاد صدای مهیب دیروز در سنندج 
بود. معاون سیاسی، امنیتی فرماندار سنندج 
خاطرنشان کرد: جای هیچ گونه نگرانی وجود 
ندارد و این اتفاق روال عادی کار در پادگان های 

نظامی است. 

 رئیس سازمان حج و زیارت 
تغییر کرد

وزارت ارشاد از تغییر رئیس سازمان حج و 
زیارت درحالی خبر داد که از حدود ۱۰ روز دیگر 
ثبت نام حج تمتع آغاز می شود. وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در حکمی »سید عباس حسینی« 
را به عنوان معاون وزیر و رئیس جدید سازمان 
حج و زیارت منصوب کرد. روابط عمومی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد که با توجه 
به پایان مدت ماموریت سید صادق حسینی، 
سید عباس حسینی به عنوان معاون وزیر و 
رئیس جدید سازمان حج و زیارت منصوب شده 
است. سیدصادق حسینی بهمن ماه ۱۴۰۰ به 
این سمت منصوب شده بود. تغییر ریاست این 
سازمان درحالی صورت گرفته که برنامه ریزی 
برای اعزام زائران ایرانی به حج آغاز شده و 
ثبت نام در کاروان ها از دهم اسفندماه ۱۴۰۱ 
آغاز می شود. حج تمتع ۱۴۰۲ قرار است از اوایل 

تیرماه آغاز شود. 

مردم اقتصاد مقاومتی 
را مساوی با گرسنگی 

می دانند

مناطق  عالی  شورای  دبیر    
آزاد تجاری در همایش »اقتصاد 
مقاومتی؛ از نظر تا عمل« اظهار کرد: 
مردم اقتصاد مقاومتی را مساوی 
با گرسنگی، نداری، بدبختی و 
فلاکت دانسته و می گویند اجرای 
اقتصاد مقاومتی را متوقف کنید در 
صورتی که نمی دانند این سیاست 
اجرا نمی شود. حجت ا... عبدالملکی 
گفت: اقتصاد مقاومتی یک اقدام 
ویژه است. عیب کار اینجاست که 
اجرایی وجود ندارد در صورتی که 
اقتصاد مقاومتی در حوزه اجراست. 
جبهه های مختلفی باید در حوزه 
اقتصاد مقاومتی شکل گیرد. جبهه 
علم  تولید  به  است،  علمی  اول 
کاربردی احتیاج داریم و دانشگاه ها 
بعدی  باید درگیر شوند. جبهه 
فرهنگی است تا اقتصاد مقاومتی 
به باور عمومی تبدیل شود. در حال 
حاضر مردم باور ندارند تورم ایجاد 
شده برای این است که اقتصاد 

مقاومتی اجرایی نمی شود. 

ویـــــــژه
 سخنگوی وزارت امور خارجه: 

آژانس رفتار حرفه ای داشته باشد
آرمان ملی: سخنگوی وزارت امور خارجه در ارتباط با 
ادعاهای روز یکشنبه بلومبرگ در ارتباط با بحث غنی سازی 
۸۴ درصدی از سوی ایران اظهار کرد: در این ارتباط یکشنبه 
شب آقای کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی موضع 
گیری کردند و مواضع ایران را مطرح کردند. ناصر کنعانی با 
تاکید بر اینکه ایران متعهد به NPT و پادمان است و همکاری 
حرفه ای جمهوری اسلامی ایران با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی یک اصل مهم است. وی با بیان اینکه ما انتظار داریم تا 
آژانس رفتار حرفه ای بر اساس چارچوب و وظایف خود داشته 
باشد، تصریح کرد: استفاده سیاسی از آژانس جایگاه حرفه ای 
این سازمان مهم بین المللی را مخدوش می کند. این دیپلمات 
ارشد جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه استفاده ابزاری از 
آژانس برای سوءاستفاده و اثرگذاری در روند مذاکرات رفع 
تحریم ها را مردود می دانیم، گفت: چارچوب مذاکرات رفع 
تحریم های ظالمانه و یکجانبه علیه ایران و بازگشت مسئولانه 
تمامی طرف ها به تعهداتشان روشن است و ما امیدواریم که 
آژانس در چارچوب وظایف حرفه ای و تخصصی خود عمل کرده 
و نقش کمک کننده در این زمینه ایفا کند. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر انجام مذاکرات 
غیر مستقیم بین ایران و آمریکا با وساطت قطر و انگلیس برای 
تبادل زندانیان بین دو کشور و همچنین پرداخت بدهی کره به 
ایران بیان کرد: همان طور که پیش از این نیز گفته ایم مذاکرات 
غیر مستقیم بین ایران و آمریکا در مورد تبادل زندانیان وجود 
دارد. وی ادامه داد: موضوع مذاکرات بین ایران و آمریکا جهت 
تبادل زندانیان بین دو کشور با واسطه در شرف انجام بود ولی 
این موضوع با بدعهدی آمریکایی ها همراه شد. کنعانی با تاکید 
بر اینکه آزادی شهروندان ایرانی از زندان های دیگر کشورها از 
جمله آمریکا که به خاطر اتهامات بی اساس از جمله دور زدن 
تحریم ها در زندان به سر می برند جزو اولویت های جمهوری 
اسلامی ایران است، تصریح کرد: نقش قطر در انجام این 
مذاکرات مثبت بوده و ما از آنها تشکر می کنیم. وی افزود: تحقق 
موضوع مورد اشاره با برخی از مسائل فنی و تکنیکی مرتبط 
است و امیدوارم هر چه زودتر این تبادل صورت بگیرد. کنعانی 
همچنین با تاکید بر اینکه کره جنوبی باید مطالبات مالی مردم 
ایران را پرداخت کند و این جزو حقوق ملت ایران است عنوان 
کرد:  متأسفانه هنوز دولت کره جنوبی اقدامات جبرانی لازم را 
در این زمینه انجام نداده است. این موضوع جزو مطالبات مردم 

ایران است و کره باید آن را جبران کند. 

  آرمان ملی-  احسان اسقایی: مناقشه 
هسته ای تهران و غرب وارد فازجدیدی شده 
است. براساس گزارشی که آژانس بین المللی 
انرژی اتمی ارائه کرده، مقادیری اورانیوم غنی 
شده با خلوص بالا توسط بازرسان آژانس 
کشف شده است. تهران در گذشته به آژانس 
بین المللی انرژی اتمی اعلام کرده بود که قصد 
دارد برمیزان غنای اورانیوم خود تا 6۰ درصد 
بیفزاید اما با وجود این اعلام، آژانس درارتباط 
با فردو و برخی تغییرات در این سایت اطلاعاتی 
منتشر کرد و اروپایی ها نیز طی بیانیه ای 
جداگانه به اقدامات ایران واکنش نشان دادند. 
دربرابر تهران واکنش سردی به آن بیانیه داد 
و اعلام کرد که اقدام غیر اعلام شده ای وجود 
ندارد و هر اتفاق و تحولی در پرونده هسته ای 
ایران رخ داده است، قبل از آن به اطلاع آژانس 
رسیده. با این وجود مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی اعلام کرد که آماده است به ایران 
سفر کند. سفری که به گفته گروسی به زودی 

صورت خواهد گرفت. 
  غنی سازی 84 درصدی 

ماجرای جدید رسانه ای علیه ایران از آنجا 
آغاز شد که شب گذشته خبری بر درگاه 
خبری بلومبرگ در مورد ابعاد جدیدی از غنی 
سازی اورانیوم در ایران درج شد. دراین خبر 
آمده بود: به گفته دو دیپلمات ارشد، بازرسان 
آژانس در ایران هفته گذشته اورانیوم غنی 
شده ای در سطحی کمتر از میزان مورد نیاز 
برای یک سلاح هسته ای، پیدا کرده اند. این 
دیپلمات ها بر این خطر تأکید کردند که 
فعالیت های اتمی بدون محدودیت تهران 
می تواند باعث ایجاد یک بحران جدید شود. 
بلومبرگ در ادامه آورد: آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در تلاش است تا دریابد که ایران 
چگونه اورانیوم غنی شده با خلوص ۸۴ درصد 
را انباشته کرده است -  بالاترین سطحی که 
بازرسان در این کشور تا به امروز پیدا کرده اند 
و غلظت آن تنها 6 درصد کمتر از مقدار مورد 
نیاز برای یک سلاح است. آنتونی بلینکن، 
وزیر امور خارجه آمریکا که به ترکیه سفر 
کرده است، در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا 
آمریکا ادعای مطرح شده در شبکه بلومبرگ 
را تایید می کند گفت: من این گزارش را 
دیده ام. با آژانس بین المللی انرژی اتمی و 
شرکایمان در تروئیکای اروپا تماس نزدیک 
داریم. در تلاشیم اطلاعات بیشتری کسب 
کنیم؛ آن موقع، چیز بیشتری برای گفتن 
خواهم داشت اما مسلما این یک موضوع 

بسیارجدی است. 

  غنی سازی 84 درصدی، اتفاقی 
است، واکنش آژانس

 البته خود بلومبرگ در ادامه این گزارش 
آورد: بازرسان باید به نتیجه برسند که آیا 
ایران عمداً این ماده را تولید کرده یا اینکه 
این غلظت یک انباشت ناخواسته در شبکه 
لوله هایی است که صدها سانتریفیوژ سریع 
چرخشی مورد استفاده برای جداسازی 
ایزوتوپ ها را به هم متصل می کند. دیپلمات 
دیگری هم گفت، حتی اگر مواد کشف شده 
به اشتباه به دلیل مشکلات فنی در عملکرد 
آبشارهای سانتریفیوژ انباشته شده باشد 
-  اتفاقی که قبلا هم افتاده است -  این خطر 
تصمیم ایران برای تولید اورانیوم بسیارغنی 
آژانس  از سوی  را نشان می دهد.  شده 
بین المللی انرژی اتمی به این ادعاها درباره 
غنی سازی ۸۴ درصدی در ایران واکنش نشان 
داد و اعلام کرد که در جریان گزارش های 
برخی رسانه ها در مورد غنی سازی اورانیوم 
در ایران قرار دارد. آژانس بین المللی انرژی 
اتمی تأکید کرد که »درباره نتایج فعالیت های 
راستی آزمایی اخیر با ایران درحال گفت وگو 
است و در صورت لزوم این مساله را به شورای 
حکام آژانس گزارش خواهد داد.« بهروز 
کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی با 
اشاره به گزارش بلومبرگ گفت: وجود ذرات 
با غنای بالا در هر یک از روندهای غنی سازی 
امری طبیعی است. به عنوان مثال در روند 
غنی سازی اورانیوم تا غنای ۲۰ درصد اورانیوم 
۴۷ درصد هم دیده می شود و در روند تولید 
اورانیوم 6۰ درصد اورانیوم با غنای بالاتر هم 
دیده می شود. آنچه در روند غنی سازی حائز 
اهمیت است محصول و تولید نهایی است که 
ایران تاکنون برای بالاتر از 6۰ درصد اقدام 

نکرده است. 

  مذاکره ایران و اروپا و واکنش روسیه
للهیان و   از سوی دیگر حسین امیرعبدا
جوزپ بورل، نماینده عالی سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا به صورت تلفنی گفت وگو کردند. 
وزیرامور خارجه کشورمان در این گفت وگو 
تاکید کرد : رفتار ماه های اخیر اتحادیه اروپا 
ادامه سیاست های ناکارآمد ترامپ است. وی 
در خصوص تعاملات میان جمهوری اسلامی 
ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
خصوص موضوعات پادمانی اظهار داشت: 
درحال برنامه ریزی برای سفر آژانس به تهران 
هستیم و ابتکارات مشترکی را در دستور کار 
داریم. اگر آژانس با نگاه فنی و غیر سیاسی 
عمل کند، امکان دستیابی به چارچوبی برای 
حل و فصل موضوع وجود دارد. البته جوزپ 
اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول  بورل، 
اروپا در صفحه توییترش درباره گفت وگو با 
حسین  امیرعبداللهیان، مواردی را ذکر کرد 
که نمی توان آن را سازنده دانست  به گزارش 
تسنیم وی نوشت: در این گفت وگو دوباره موضع 
اتحادیه اروپا را درقبال رفتار ایران مورد تاکید 
قرار دادم؛ نقض حقوق بشر را متوقف کند، دست 
از حمایت روسیه بکشد و بازداشت شهروندان 
اتحادیه اروپا را متوقف کند. ایران باید فورا با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی همکاری کند. 
این موضع با واکنش مذاکره کننده روی مواجه 
شد. میخائیل اولیانوف، مذاکره کننده ارشد 
هسته ای روسیه در خصوص توئیت جوزپ 
بورل، مبنی بر گفت وگو با وزیر امور خارجه 
ایران نوشت: »به نظر یک اولتیماتوم می رسد. 
این روزها، این دیپلماسی اتحادیه اروپا نامیده 
می شود، بروکسل نمی فهمد که چنین زبانی با 

مقامات ایران کار نمی کند.«
  بازی سازی رسانه ای و تله برای ایران

همان طور که بلومبرگ نیز در گزارش 
ادعایی خود آورده است وجود ذرات غنی 
سازی شده با خلوص بالا آن هم در روند غنی 
سازی های اعلام شده توسط ایران، امری 
طبیعی است و بارها این مورد اتفاق افتاده است 
اما اینکه یک روند طبیعی و تکرار شونده به 
یکباره با موج سازی رسانه ای همراه می شود و 
غرب و حتی آژانس تلاش می کند بر آن دامن 
بزند؛ یک نشانه است از یک توافق نوشته شده 
بین غربی ها برای اینکه فشار بر تهران را افزایش 
دهند. تحلیگران معتقدند غرب چاره ای جز 
توافق با ایران ندارد اما با توجه به وضعیت 
اقتصادی و حتی برخی تنش های اجتماعی 
ماه های قبل در ایران به دنبال فرصت سازی 

برای کمتر امتیاز دادن به تهران است. 

پروپاگاندای تازه غرب، ادعای غنی سازی 84 درصدی؛ 

تله رسانه ای برای ایران
  بهروز کمالوندی: وجود ذرات با غنای بالا طبیعی است       اولیانوف: زبان تهدید علیه ایران کار نمی کند

 در اقتصاد باید 
قدرتمند شویم

   عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام گفت: باید در اقتصاد هم 
قدرتمند  نظامی ،  بخش  مانند 
شویم و برای این مهم لازم است از 
مزایا و ظرفیت های کشور در جهت 
خلق و افزایش جدی ثروت بهره 
ببریم.غلامرضا مصباحی مقدم، 
عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در گفت وگو با مهر، با اشاره 
به رهنمودهای رهبری معظم 
انقلاب بر لزوم قدرتمند شدن 
کشور، گفت: باید در اقتصاد هم 
مانند بخش نظامی مان، قدرتمند 
شویم. قدرتمند شدن در اقتصاد 
هم به معنای آن است که ثروتمند 
شویم. برای این امر لازم است 
از مزایا و ظرفیت های کشور در 
جهت خلق و افزایش جدی ثروت 

بهره ببریم.

ورشکستگی اپراتورها 
صحت ندارد

فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
کاهش  موضوع  گفت:  اطلاعات 
درآمد اپراتورها که در نامه یکی 
از نمایندگان مجلس به آن اشاره 
شده، صحت ندارد و به هیچ وجه 
بحث ورشکستگی یا زیان ده بودن 
عیسی  نیست.  مطرح  اپراتورها 
زارع پور درباره علت عدم ارائه آمار 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
درباره ترافیک پیام رسان های داخلی 
و اینترنت اظهار کرد: اطلاعات جزئی 
تجاری  اسرار  جزو  پیام رسان ها 
آن هاست و ما نمی توانیم آن را منتشر 
کنیم. اما آقای توانگر که در این باره 
سوال داشتند، به جلسه ای دعوت 
شدند تا این موضوع برایشان توضیح 
داده شود و اطلاعات در اختیارشان 
قرار بگیرد و ایشان هم اجابت کردند 
و این جلسه تشکیل خواهد شد. وی 
افزود: همچنین در نامه ایشان که 
اشاره شده درآمد اپراتورها کاهش 
پیدا کرده است، صحت ندارد و 
می توان به مصاحبه های مدیرعامل 
اپراتورها رجوع کرد. وزیر ارتباطات 
تصریح کرد که به هیچ وجه آمارهایی 
که در این باره ارائه می شود صحت 
ندارد و هیچ اپراتوری حتی خرد هم 

در آستانه ورشکستگی قرار ندارد. 

 مشکلات جامعه قابل حل است و این قابل حل بودن 
نیاز به ۲ مساله مهم دارد. نخستین مساله اراده و مساله 
دوم نیز جسارت در انجام امور است. در مورد اراده که دولت 
می گوید اراده انجام کارها را دارد و در زمان انتخابات و 
شعارهای انتخاباتی نیز رئیس جمهور وعده انجام کارهایی 
در آینده را می داد. اما در قسمت جسارت باید چند اقدام 
صورت گیرد. نخست، متقاعد کردن مقامات سیاسی به 
استفاده از ابزار اقتصادی برای حل مشکلات است. یعنی 
فرض کنید وزیر اقتصاد یا رئیس بانک مرکزی مقامات را 
متقاعد کنند که برای این کار باید مثلاFATF را بپذیریم یا 
عضو فلان سازمان جهانی شویم. یا اینکه بالاخره باید به 
سمت مذاکرات برویم و تحریم ها را برداریم و امیدواری 
ایجاد کنیم. از طرف دیگر بحث مقابله با خود تحریمی و 
جریان ساز هاست که جسارت می خواهد جلوی این افراد و 
جریان ها گرفته شود تا آنهایی که در سازمان های مالیاتی، 
بورس، واردات و ارز نفوذ دارند با این جریان سازی ها مقابله 
کنند.  همان طور که آقای دکتر فرزین، رئیس بانک مرکزی 
نیز اشاره کردند بانک مرکزی هم خودش باید به دنبال 
یک جریان سازی برای ایجاد سامانه جدید برود. اگر نه ما 
حریف این افراد و جریان ها نمی شویم و آنها نرخی اعلام 
می کنند و داخل سیستم می گذارند. این جریان سازی نه 
فقط در حوزه ارز یا سکه بلکه در سایر حوزه ها نیز وجود 
دارد و مشکل می آفریند. در بحث تولید گوشت قرمز، برنج 
و خودرو هم که برویم همه اینها برای خود به نظر صاحب و 
سلطان هایی دارند که نمی گذارند این اقدامات شکل بگیرند. 
لذا دولت اگر قول هایی داده قدر مسلم با شناخت نسبت به 
شرایط جامعه این وعده ها و قول ها را به جامعه داده است. 
نمی خواهیم بگوییم که همه این وعده ها و شعارها انتخاباتی 
بوده و هیچ مسئولیت و پاسخگویی نیست. هر چند که شاید 
اگر دیگرانی بودند که اگر قولی می دادند و به آن قول عمل 
نمی کردند سعی می کردند که آن را جبران کنند. از طرف 
دیگر آدم به فکر برخی حرف های مسئولان می افتد که در 
گذشته از افزایش نرخ ارز گلایه داشتند و خود ارز امروز به 
۵۱ هزار تومان رسیده و موضعی ندارند. جامعه نیز وقتی 
به یک کاندیدایی رأی می دهد بر این باور است که زمانی 
که قول یا وعده ای به جامعه داده می شود در راستای تحقق 
آن عمل و اقدام می شود. به نظر می رسد که بخشی از این 
مشکلاتی که دولت موفق نشده به خاطر سخت تر شدن 
تحریم هاست و این می طلبد که پیگیری مذاکرات را داشته 
باشیم. حال اینکه اکنون هیچ گونه خبری در این خصوص 
نیست. حداقل قبلا چند نفری را نشان می دادند که طی 
مذاکرات وارد هتلی می شدند و بیرون می آمدند و ما نیز فقط 
همین را می دیدیم. در حالی که امروز دیگر همان اتفاق نیز 
رخ نمی دهد و خبری از مذاکرات نیست. از طرفی هم بحث 
خود تحریم هاست. مافیای واردات، مافیای توزیع برنج، 
میوه، خودرو و... هم هست که اساسا مربوط به تحریم ها 
نیست. ولی در پوشش تحریم ها بحث تولید داخل مطرح 
می شود بعد ارز گرفته می شود و به جای اینکه به واردات 
و کالاهای اساسی برسد و با همان نرخ توزیع شود با ارز 
۲۸۵۰۰ تومانی کالا می آید و با ارز ۵۰ هزارتومانی اضافه 
می شود. خود همین مساله نیز به مشکل افزایش نرخ تورم 

در جامعه  منجر می شود. 


